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Pałac Wierusz-Kowalskich czeka cierpliwie na nowego wykonawcę

Co się dzieje z remontem?

10 grudnia Paweł Makuch przedstawił swoich zastępców

\\\ BRWINÓW

Remont jednego  
z najładniejszych zabytków 
Brwinowa, Pałacu Wierusz- 
-Kowalskich, utknął  
w martwym punkcie. Dlaczego?    

Z apytaliśmy Urzędu Gminy w Brwi-
nowie, co się dzieje z remontem 

pałacu. Przypomnijmy chronologię 
wydarzeń związanych z tą ważną dla 
miasta i mieszkańców inwestycją.

Do listopada 2015 r. właścicielem 
pałacu, tak jak i części otaczającego go 
parku, była warszawska Szkoła Główna 
Gospodarstwa Wiejskiego. Ponieważ 
teren o powierzchni 7,7 ha, leży w 
samym centrum miasta, od wielu lat 
pojawiały się ze strony stowarzyszeń 
pozarządowych pomysły, aby odkupić 
go od uczelni. 

SPP nie poparło 
Czyżewskiej
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dokończenie na str. 2
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AKTUALNOŚCI

Pomysły te były o tyle rozsądne, że 
SGGW zrezygnowała z prowadzenia tu 
działalności dydaktycznej i opustoszały 
obiekt ulegał degradacji. 

Za czasów urzędowania poprzed-
niego burmistrza, właściciel skłonny 
był odsprzedać całość za kwotę poni-
żej 2 mln złotych. Jednak urzędujący 
wówczas burmistrz Andrzej Guzik w 
kolejnych pismach potwierdzał, że gmi-
na nie jest zainteresowana nabyciem 
nieruchomości. tuż przed przegranymi 
wyborami burmistrz Guzik zapropo-
nował odkupienie nieruchomości za 
kwotę 13 mln złotych (!) jednak nie był 
w stanie zdobyć środków na zabezpie-
czenie transakcji, więc nie mogła ona 
dojść do skutku.

Sprawa sprzedaży nieruchomości 
przez SGGW nabrała rumieńców po 
kilku latach, kiedy właścicielowi udało 
się wyjaśnić wszystkie sprawy związa-
ne z ewentualnymi roszczeniami przez 
spadkobierców. W tym momencie 
SGGW ogłosiło chęć zbycia nieruchomo-
ści w drodze otwartego przetargu. Cena 
wywoławcza wynosiła 10 mln złotych. 
Urzędujący już w tym czasie burmistrz 
Arkadiusz Kosiński był tym przetargiem 
bardzo zainteresowany, ale w myśl sen-
tencji „cierpliwym bądź, a cierpliwość 
twa nagrodzoną zostanie” zorientował 
się, że nikt nie jest zainteresowany na-
byciem obiektu. Wówczas zaczęły się 
negocjacje i tak gmina Brwinów w listo-
padzie 2015 r. podpisała akt notarialny, 
stając się właścicielem pałacu oraz czę-
ści parku miejskiego. teraz można było 
już myśleć o przeprowadzeniu remontu.

W 2017 r. gmina Brwinów ogłosiła 
przetarg na renowację pałacu, w wy-
niku którego wyłoniono konsorcjum 
firm Instal Warszawa S.A. oraz Polskie 
Pracownie Konserwacji Zabytków S.A. 
jako wykonawcę remontu. Umowa zo-
stała podpisana, powiało optymizmem 
wśród wszystkich zainteresowanych, 
gdyż obie firmy tworzące konsorcjum 
legitymowały się ponad 60-letnim do-
świadczeniem w prowadzeniu prac 
przy renowacji zabytków.

W początkowym okresie roboty szły 
planowo i zrealizowany został pierwszy 
etap działań w systemie „projektuj i bu-
duj”. Na początku tego roku wykonana 
została część prac przygotowawczych, 
jednak tempo prac wyraźnie osłabło, 
zaś ze strony wykonawcy pojawiły się 
propozycje renegocjacji warunków fi-
nansowych umowy na kwotę znacznie 
przekraczającą tę zapisaną w umowie. 
Zaczęło to budzić u inwestora poważne 
obawy o dalsze losy inwestycji.

– Nie mogliśmy przyjąć propozycji 
wykonania za dodatkowe wynagro-
dzenie prac, które były uwzględnione 
w przetargu i były już objęte umową, 
projektem budowlanym i ważnym 
pozwoleniem na budowę – podkreśla 
burmistrz Arkadiusz Kosiński. – taki 
wzrost oczekiwań finansowych, o jaki 
wystąpiło konsorcjum, był bezpodstaw-
ny.

Gmina Brwinów początkowo pró-
bowała, mimo znacznych opóźnień, 
dojść z wykonawcą do porozumienia 
w spornych kwestiach na drodze nego-
cjacji. Początkowo PPKZ deklarowało 
dokończenie prac na ustalonych umową 
warunkach, jednak brak jednomyślno-
ści u obu partnerów konsorcjum unie-
możliwiał dojście do porozumienia. Do-
datkową przeszkodą okazały się zmiany 
w zarządzie PPKZ. W tej sytuacji gmina 
Brwinów była zmuszona do rozwiąza-
nia umowy z winy wykonawcy.

– Ubolewam, że tak renomowane 
przedsiębiorstwa (w tym Polskie Pra-
cownie Konserwacji Zabytków – spół-

ka Skarbu Państwa nadzorowana przez 
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego i dotychczas ciesząca się dobrą 
opinią wynikającą z długiej tradycji prac 
przy ratowaniu zabytków), nie podołały 
oczekiwaniom rzetelnego i terminowe-
go zrealizowania prac – mówi burmistrz 
Kosiński. Gmina, dysponując pieniędz-
mi publicznymi, częściowo pochodzą-
cymi także z dotacji unijnej, nie mogła 
pozwolić sobie na przedłużanie takiej 
sytuacji.

Na poczet kar umownych gmina za-
jęła prawie 420 tys. zł wynagrodzenia za 
dotychczasowe prace.

Rozpoczęło się poszukiwanie ko-
lejnego wykonawcy, który dokończyłby 
rozpoczęte prace. Czas na wykonanie 
prac był jednak krótki, a z uwagi na do-
tacje ze środków unijnych, niemożliwe 
było jego wydłużenie. Niestety w dwu-
krotnie ogłoszonym przetargu, złożone 
oferty znacznie przekraczały wartość 
kosztorysową.

Z uwagi na 3 mln dotacji unijnej, 
gmina Brwinów złożyła w Mazowie-
ckiej Jednostce Wdrażania Programów 
Unijnych wniosek o przedłużenie ter-
minu realizacji tej inwestycji. Dawało 
to nadzieję, że wydłużenie terminu wy-
konania prac budowlanych przybliży 
wartość ofert do możliwości inwestora.

Jesienią tego roku gmina Brwinów 
otrzymała pozytywną odpowiedź z 
MJWPU, która wydłużała termin rozli-
czenia dotacji unijnej do września 2020 r., 
co oznacza konieczność zakończenia 
prac budowlanych w drugim kwartale 
2020 r. Wobec nowych uwarunkowań, 
burmistrz wystąpił do Rady Miejskiej o 
zgodę na zmianę harmonogramu finan-
sowania tej inwestycji.

– Brwinowscy radni pozytywnie 
zaopiniowali moją propozycję i na sesji 
6 listopada dokonali przesunięć finan-
sowych otrzymanej dotacji unijnej i na-
szego wkładu własnego. W listopadzie 
mogliśmy ogłosić kolejny przetarg, już 
z dłuższym terminem realizacji, licząc 
na korzystniejsze oferty – podkreśla 
burmistrz Arkadiusz Kosiński. Niestety 
i tym razem nie udało się wybrać wy-
konawcy, ponieważ cena jedynej oferty 
jaka wpłynęła, znacznie przewyższyła 
kwotę, jaką gmina Brwinów zamierza 
przeznaczyć na to zadanie. Kolejny prze-
targ został już ogłoszony, wykonawcy 
mogą składać oferty do 3 stycznia. Za-
kładany czas na zakończenie prac re-
montowych to koniec czerwca 2020 r.

Sytuacja nie wygląda najlepiej, ros-
ną bowiem ceny materiałów budowla-
nych, rząd podnosi wysokość minimal-
nych wynagrodzeń, a w budownictwie 
brakuje pracowników. Wszystko to 
wpływa na wysokość ofert. Pozostaje 
mieć nadzieję, że tym razem uda się 
pokonać przeciwności i doprowadzić 
sprawę do pomyślnego końca.

Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

Co się dzieje z remontem?

Wyjątkowa Wigilia
\\\ PRUSZKÓW

Mariusz Szwed, finalista 
programu MasterChef, 
organizuje w Pruszkowie 
Wigilię dla ubogich  
i samotnych osób.   

Święta Bożego Narodzenia to czas, w 
którym najbliżsi spotykają się przy 

zastawionym tradycyjnymi potrawa-
mi stole. Są jednak osoby, dla których 
święta nie jest radosnym czasem. Kiedy 
wszyscy zasiadają do wigilijnej kolacji, 
oni albo nie mają z kim jej zjeść, albo ich 
na nią nie stać.

Mariusz Szwed organizuje dla nich 
kolację, dokładnie w tym momencie, 

kiedy większość z nas zasiądzie do sto-
łu z rodziną. 

– 24 grudnia na terenie Szkoły 
Podstawowej nr 2 przy ul. Jasnej 2 w 
godzinach 16.00-19.00 odbędzie się 
wyjątkowa Wigilia Bożego Narodzenia, 
zorganizowana dla ubogich i samot-
nych osób z naszego miasta – informu- 
je Urząd Miasta Pruszków. – Z tej oka- 
zji organizator przygotuje między in-
nymi 1000 porcji zupy rybnej, 300 
chlebów i wiele innych niespodzianek, 
przygotowanych przez sponsorów wy-
darzenia.

Paweł Makuch, obecny prezydent 
Pruszkowa, zapewni 75 kg ciast.

Joanna Grela

Elementy balkonu cierpliwie czekają na montaż

\\\ OsZuści W BrWinOWie
Mieszkańcy Brwinowa sygnalizują pojawienie się podejrzanych osób, które 
chcąc wykorzystać nadarzającą się okazję, próbują wejść do domu.
tą okazją są badania ankietowe, prowadzone na zlecenie Urzędu Gminy przez pra-
cowników firmy WGS 84 Polska Sp. z o.o. Badania te związane są z realizacją opraco-
wania „Program ograniczania niskiej emisji dla gminy Brwinów”. Pracowników WGS 
84 Polska od oszustów można odróżnić nie tylko po specjalnych identyfikatorach, ale 
również po tym że ankieterzy firmy nie wchodzą do mieszkań, ponieważ do ich za-
dań nie należy sprawdzanie instalacji. Mieszkańcy, którzy zetkną się z przypadkiem 
nachodzenia przez podejrzane osoby podające się za ankieterów, które nakłaniają 
do wpuszczenia ich do mieszkania, tłumacząc to koniecznością sprawdzenia pieca, 
proszone są o niewpuszczanie takich osób do domu i zgłaszanie takich przypadków 
na policję lub pod numer alarmowy 112.

\\\ BRWINÓW

Nie mogliśmy przyjąć 
propozycji wykonania 

za dodatkowe 
wynagrodzenie prac, 

które były uwzględnione 
w przetargu i były już 

objęte umową

R E K L A M A
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\\\ PRUSZKÓW

10 grudnia prezydent 
Pruszkowa Paweł Makuch 
przedstawił swoich zastępców 
– Beatę Czyżewską i Konrada 
Sipierę. Samorządowe 
Porozumienie Pruszków 
wydało oświadczenie, w którym 
informuje, że nie udzieliło 
poparcia Czyżewskiej.   

P o jesiennych wyborach samorzą-
dowych rozkład siły w pruszkow-

skiej radzie miejskiej wygląda nastę-
pująco: 9 mandatów uzyskało SPP, 6 
Prawo i Sprawiedliwość, po 4 radnych 
mają Platforma Nowoczesna Koalicja 
obywatelska i Wspólnie Pruszków 
Rozwijamy. Prezydent Paweł Makuch 
podjął decyzję, że jego zastępcami bę-
dą przedstawiciele ugrupowań, które 
mają największą liczbę radnych. Stąd 
wiceprezydentem miasta została Beata 
Czyżewska. 

11 grudnia, dzień po konferencji 
prasowej, na której Makuch przedstawił 
swoich zastępców, radni i sympatycy 
Samorządowego Porozumienia Prusz-
ków wydali oświadczenie. – Pragnie-
my podkreślić, że powołanie naszej 
koleżanki, pani Beaty Czyżewskiej na 
wiceprezydenta miasta przyjmujemy 
jako uznanie dla niej samej, oraz dla roli 
Samorządowego Porozumienia Prusz-
kowa, jaką odegrało i odgrywa nadal 
w budowaniu samorządności naszego 
miasta. Przyjęcie tej zaszczytnej funkcji 
jest jednak osobistą decyzją pani Czy-

żewskiej, podjętą bez poparcia SPP – 
tłumaczą autorzy oświadczenia.

SPP podkreśla, że warunkiem 
współpracy z prezydentem Makuchem 
jest bezpartyjność władzy wykonaw-
czej, czyli również jego zastępców. Za-
razem ugrupowanie podnosi kwestię 
sprzeczności interesów radnych z partii 

politycznych i miasta oraz mieszkań-
ców. W tym przypadku zwracają uwagę 
na działania PiS. 

Decyzję prezydenta Makucha SPP 
uważa za błąd, jednak pozostaje otwar-
te na współpracę z władzami miasta. 
– Dlatego deklarując nadal nasze po-
święcenie i wzmożoną pracę na rzecz 
rozwoju Pruszkowa, potwierdzamy 
chęć współpracy z Prezydentem i Wi-
ceprezydentami we wszystkich ich dzia-
łaniach służących temu właśnie celowi. 
Jednocześnie będziemy jednak stali na 
straży niezależności tych działań od 
wpływów politycznych. Walczyć będzie-
my z wszelkimi przejawami politycz-
nych patologii, układów, kumoterstwa i 
nepotyzmu – napisano w oświadczeniu.

Artur szpuda

SPP nie poparło 
Czyżewskiej

SPP podkreśla,  
że warunkiem 

współpracy  
jest bezpartyjność 

władzy wykonawczej,  
czyli również jego 

zastępców
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Urząd Gminy Raszyn

Wymyśl nazwy dla ulic
\\\ MICHAŁOWICE

Gmina Michałowice 
postanowiła zapytać 
mieszkańców o propozycje 
nazw dla trzech ulic  
w Regułach. Każdy może  
puścić wodze fantazji.   

Nowe ulice pozwolą w prosty spo-
sób połączyć ul. Platanowej i ul. 

Granicznej. obecnie przejazd między 
nimi możliwy jest wyłącznie Aleją 
Powstańców Warszawy. W proces na-
zewnictwa władze gminy postanowiły 
włączyć mieszkańców. Do 10 stycznia 
urząd czeka na propozycje, które można 
składać na adres geodezja@michalowi-
ce.pl, w formie pisma w biurze podaw-
czym bądź na Facebooku. 

Warunek jest jeden – propozycje nie 
mogą być nazwami już funkcjonujących 
ulic w Regułach. Ze wszystkich zgłoszeń 

urzędnicy wybiorą kilka, które następ-
nie zostaną poddane pod głosowanie.

Artur szpuda
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Propozycje należy składać do 10 stycznia

\\\ W WiGilię urZędy niecZynne
Mimo, że tegoroczna Wigilia wypada w ponie-
działek, wiele urzędów miast i gmin będzie 
zamkniętych.
Jeśli mamy pilną urzędową sprawę do załatwienia, 
nie ma co zwlekać. 24 grudnia wizyta w urzędach 
będzie niemożliwa, ponieważ będą one zamknięte. 
Niedostępne będą również inne jednostki, takie 
jak punkt wydawania Karty Metropolitalnej w 
Centrum Kultury i Sportu przy ul. Bohaterów War-
szawy 4 w Pruszkowie.
Wiele urzędów zdecydowało się odpracować 
Wigilię w sobotę 8 grudnia. Na taki ruch zdecy-
dowano się w urzędzie miasta w Pruszkowie, w 
starostwie powiatowym w Pruszkowie, urzędach 
gmin w Raszynie i w Nadarzynie.
Z kolei urzędy w Regułach (Urząd Gminy Micha-
łowice – red.) oraz w Piastowie Wigilię odpraco-
wano w sobotę 15 grudnia.

\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI

Ż Y C Z E N I A
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\\\ PIASTÓW

trwa modernizacja Willi Millera 
w Piastowie. Finał prac ma 
nastąpić w grudniu 2019 roku.   

R emont był konieczny ze względu 
na zły stan budynku. Przebywanie 

w części pomieszczeń było ryzykowne, 
a Willa Millera stała pusta. harcerze wy-
korzystywali ją w charakterze magazy-
nu. Pod koniec października wykonaw-
ca rozpoczął roboty rozbiórkowe, które 
obecnie dobiegają końca. Jeszcze w tym 
roku planowane są prace konstrukcyjne 
w postaci podbicia fundamentów.

Na modernizację Willi Millera 
piastowski magistrat pozyskał blisko 

5,5 mln zł ze środków Europejskiego 
Funduszu Rozwoju oraz z budżetu 
państwa. Budynek w nowej odsłonie 
ma stanowić miejsce ściśle związane z 
kulturą oraz usługami socjalnymi. Wil-
la Millera zostanie zaadaptowana na 
potrzeby filii biblioteki publicznej oraz 
usług o charakterze miejskiej instytucji 
kulturalno-oświatowej. Planowane jest 
przeznaczenie jej również na harcówkę 
oraz dom opieki dziennej dla seniorów.

Warto dodać, że w ramach prowa-
dzonego projektu zmodernizowane  
zostanie również targowisko w rejonie 
ul. Lwowskiej i al. Krakowskiej. Prace 
mają ruszyć wiosną 2019 r.

Artur szpuda

Modernizacja trwa
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Budynek przejdzie gruntowną modernizację

Otworzą jadłodzielnię

\\\ PRUSZKÓW

Przed Świętami Bożego 
Narodzenia w Pruszkowie 
zostanie otwarta jadłodzielnia. 
Za realizację projektu 
odpowiada stowarzyszenie 
Jaspis.   

Praktycznie w każdym gospodar-
stwie domowym marnuje się żyw-

ność. Kupujemy dużo i najzwyczajniej 
w świecie nie jesteśmy w stanie wszyst-
kiego zjeść. Część produktów ląduje 
w koszu, choć mogą zostać ocalone i 
przydać się innej osobie. tak w skrócie 
wygląda idea jadłodzielni. Pruszkowski 
punkt powstaje przy pomocy ruchu Fo-
odsharing Polska. – Z tematyką dziele-
nia się żywnością jesteśmy związani od 
długiego czasu. W naszym stowarzysze-
niu mamy osoby, które odpowiadają za 
powstanie akcji charytatywnej „Zostań 
św. Mikołajem”. Część z nas odpowiada-

ła przez wiele lat także za jej coroczną 
organizację. Stwierdziliśmy jednak, że 
w tym temacie zostało jeszcze wiele do 
zrobienia. Brakowało nam także projek-
tu, który działałby na terenie powiatu, 
jak i samego miasta, przez cały rok – 
przedstawia Artur Pawełczyński ze Sto-
warzyszenia Jaspis. – Po odnalezieniu 
informacji nt. oddolnego, społecznego 
ruchu foodsharingu, który wywodzi 
się z Niemiec, postanowiliśmy założyć 
jadłodzielnię pod patronatem ruchu. 
Mieliśmy o tyle szczęście, że kilka dni 
po podjęciu decyzji zorganizowany 
został w toruniu zjazd przedstawicieli 
foodsharingu z całej Polski. Na spotka-
niu mogłem dowiedzieć się podstaw 
działania. Po powrocie do Pruszkowa 
rozpoczęliśmy poszukiwania miejsca 
– dodaje.

Jadłodzielnia będzie mieściła się 
przy ul. Kraszewskiego 18. Wolontariu-
sze pozyskali niewielkie pomieszczenie 
od powiatu pruszkowskiego. – Do dnia 

dzisiejszego spotkaliśmy się z niezwykle 
ciepłym przyjęciem, jak i pełnym zaan-
gażowaniem mieszkańców Pruszkowa. 
W kilka dni, dzięki zbiórce internetowej 
i hojności mieszkańców, udało nam się 
pozyskać środki, które pozwolą nam na 
remont pomieszczenia i zakup niezbęd-
nego sprzętu. Dzięki darczyńcom udało 
nam się pozyskać szklane drzwi, szafkę 
oraz część produktów budowlanych 
niezbędnych do remontu czy pomoc 
przy transporcie drzwi – przekazuje 
Pawełczyński.

Pruszkowska jadłodzielnia zosta-
nie otwarta 22 grudnia o godz. 10.00. 

– Głównym zamysłem projektu, jakim 
jest foodsharing, jest dzielenie się jedze-
niem. Nasz punkt pozwoli ludziom na 
wymianę żywności. Jeżeli ktoś ugotował 
za dużo zupy i wie, że tego nie zje, będzie 
mógł przyjść do punktu i zostawić jej 
nadmiar. Jeśli zobaczy na miejscu pro-
dukt, który mu się przyda do zrobienia 
obiadu lub po prostu ma na niego ocho-
tę, będzie mógł go wziąć. Mamy nadzie-
ję, że dzięki jadłodzielni zmniejszymy w 
Pruszkowie ilość marnowanego jedze-
nia – tłumaczy koordynator projektu. 

Artur szpuda

Pruszkowska 
jadłodzielnia zostanie 

otwarta 22 grudnia  
o godz. 10.00

\\\ PIASTÓW

Karta Mieszkańca, dzięki której 
można kupić tańsze bilety 
długoterminowe na przejazdy 
komunikacją miejską, cieszy się 
dużym zainteresowaniem.   

Niektórzy wykazywali zniecierpli-
wienie i zastanawiali się, czy mia-

sto dojdzie do porozumienia z Zarzą-
dem transportu Miejskiego w Warsza-
wie. Wiadomo, że burmistrz Grzegorz 
Szuplewski optował za włączeniem 
Piastowa do I strefy biletowej, jednak 
przewoźnik wydał negatywną opinię. 
23 października radni poprzedniej 
kadencji przyjęli uchwałę w sprawie 
dopłat do cen biletów zgodnie z trze-
cim wariantem. Pasażerowie za bilet 
normalnych 30-dniowy na 1 i 2 strefę 
zapłacą 120 zł (wcześniej 180 zł), zaś 
90-dniowy 330 zł (460 zł). Za ulgowe 
odpowiednio – 60 zł i 165 zł.

od 3 grudnia mieszkańcy mogą 
otrzymać bilet metropolitalny. Wystar-
czy udać się do punktu obsługi, zlokali-
zowanego przy Al. Krakowskiej 4, z wy-
pełnionym wnioskiem i dokumentem 
tożsamości ze zdjęciem. – Wydawane 
biletu metropolitalnego, będącego jed-

nocześnie kartą mieszkańca Piastowa, 
cieszy się dużym zainteresowaniem 
mieszkańców. W pierwszym tygodniu 
wydanych zostało 581 kart. 10 grud-
nia na koniec dnia było 686 wydanych 
kart – podaje Michał Ciesielski z Urzędu 
Miejskiego w Piastowie.

Mimo dużego zainteresowania, sy-
stem działa sprawnie i niewiele było do 
tej pory kłopotów. – Mieliśmy dwa lub 
trzy przypadki fabrycznego uszkodze-
nia karty – nie było możliwe zakodowa-
nie na niej biletu i wydane zostały nowe 
karty. Poza tymi przypadkami jak do tej 
pory nie mamy sygnałów dotyczących 
jakichkolwiek problemów z używaniem 
kart – podkreśla Michał Ciesielski.

Przypomnijmy, punkt obsługi 
przy Al. Krakowskiej 4 czynny jest od 
poniedziałku do piątku w godzinach 
8.00-20.00 oraz w soboty w godz. 9.00-
13.00. Przy składaniu wniosku należy 
mieć ze sobą dokument ze zdjęciem 
oraz potwierdzenie rozliczania podatku 
dochodowego w Urzędzie Skarbowym 
w Pruszkowie oraz wskazanie Piastowa 
jako miejsca zamieszkania.

Wniosek o wydanie karty miesz-
kańca można znaleźć na stronie inter-
netowej urzędu.

Artur szpuda

Karta budzi 
zainteresowanie

Z jadłodzielni będzie mógł skorzystać każdy
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\\\  Kryminalni zajmujący się prze- 
stępczością narkotykową dostali in- 
formację, że na terenie Pruszkowa 
mają przebywać mężczyźni posia- 
dający narkotyki. Funkcjonariusze 
niezwłocznie przystąpili do działania. 
Wykonane czynności operacyjne 
doprowadziły do zatrzymania dwóch 
mężczyzn w wieku 18 i 22 lat.
Podczas legitymowania 18-latek 
wyrzucił z kieszeni zawiniątko z kry- 

staliczną substancją, a 22-latek ukrył 
narkotyki w opakowaniu po chustecz- 

kach. Policjanci zabezpieczyli ujawnio- 
ne substancje, a mężczyzn zatrzymali 
i przewieźli do komendy. Po zbadaniu 
zabezpieczonych substancji okazało się, 
że to mefedron.
Mężczyźni usłyszeli już zarzut po- 
siadania środków psychotropowych, 
do którego się przyznali i dobrowol- 
nie poddali karze. Za to przestęp- 
stwo grozi kara do 3 lat pozbawienia 
wolności.

\\\ P0WIAT nA SygnAlE
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\\\ PIASTÓW

trzy budynki komunalne  
u zbiegu ulic Żbikowskiej  
i J. Sułkowskiego w Piastowie 
są gotowe. Pozostały kwestie 
związane z uzyskaniem 
pozwolenia na użytkowanie 
obiektów.   

T o jedna z kluczowych inwesty-
cji Piastowa. Budowa miała za-

kończyć się w czerwcu, jednak prace 
przeciągnęły się do jesieni. W trzech 
budynkach jest łącznie 37 mieszkań, 
w ramach zadania został zagospoda-
rowany również teren wokół nich. Do 
pełni szczęścia pozostało jeszcze ure-
gulowanie kwestii formalnych. – Proce-
dura związana z odbiorem trwa. organ 
wydający pozwolenie na użytkowanie 
ma 30 dni na rozpatrzenie wniosku i 
wydanie decyzji – informuje Anna Lo-
rens z Urzędu Miejskiego w Piastowie.

Kolejnym krokiem będzie wpro-
wadzenie do mieszkań lokatorów. Nie 
wiadomo jednak, kiedy to nastąpi. – W 
pierwszej kolejności do tego, by mówić 
o zasiedlaniach mieszkań, niezbędne 
jest uzyskanie pozwolenia na użytko-
wanie budynków. Następnie ruszy pro-
cedura ich zasiedlania. Konkretnych dat 
na tę chwilę nie można określić – tłuma-
czy Anna Lorens.

trzy budynki komunalne zwięk-
szają zasoby miejskie, ale zapewne nie 
rozwiązują w całości problemu ilości 
lokali. W najbliższym czasie miasto 

nie planuje inwestycji związanych z 
budową nowych obiektów. Stawia na 
modernizację. – W tym momencie mia-
sto nie planuje kolejnych inwestycji 
związanych ze zwiększeniem zasobów 
mieszkaniowych. Wszelkie działania 
skupiają się obecnie na doprowadzeniu 
do użytkowania nowo wybudowanych 
obiektów. Jednak w kwestii piastow-
skich zasobów komunalnych dalej bę-
dzie się wiele działo. otóż w przyszłym 
roku ruszy realizacja dużego projektu 
termomodernizacji i rewitalizacji 11 
wielorodzinnych miejskich budynków 
mieszkalnych. Na ten cel Piastów otrzy-
ma ponad 6 mln zł ze źródeł zewnętrz-
nych. Całkowitą wartość tego projektu 
oszacowano na niemal 7,5 mln zł. Jego 
realizację zaplanowano do końca czerw-

ca 2020 roku. Inwestycja ta w znaczący 
sposób poprawi warunki mieszkalne lo-
katorów tych budynków. Zakres prac re-
montowych i termomodernizacyjnych 
przewidzianych w projekcie dotyczy 
m.in. fundamentów, ścian zewnętrz-
nych i wewnętrznych, podłóg, stropów, 
dachów, stolarki drzwiowej i okiennej, 
instalacji elektrycznych, wentylacyj-
nych, gazowych, wodnych, centralnego 
ogrzewania, wodnych i kanalizacyjnych 
a także kominów, korytarzy, podda- 
szy oraz docieplenia budynków – wy-
jaśnia przedstawicielka piastowskiego 
urzędu.

Artur szpuda

AKTUALNOŚCI

Postawić kropkę
nad „i”

Z wyobraźnią na bakier 
\\\ gRODZISK MAZOWIECKI

W ciągu kilku ostatnich dni 
pojawiły się pierwsze tej zimy 
ujemne temperatury.  
W tych warunkach trudno  
o dostatecznie grubą warstwę 
lodu, aby wejście na taflę było 
bezpieczne. Jak się okazuje,  
nie dla wszystkich.  

T e wahania temperatury unie-
możliwiły terminowe otwarcie 

sztucznego lodowiska planowane na 
6 grudnia. Nie przeszkadzało to jednak 
niektórym pozbawionym wyobraźni 
śmiałkom z Grodziska, którzy już zaczę-
li ślizgać się po cieniutkiej tafli zamar-
zniętego stawu Goliana. takie zdarzenie 
zauważyli osłupiali ze zdumienia ope-
ratorzy monitoringu grodziskiej straży 
miejskiej. Podczas słonecznego dnia, 
na taflę cienkiego lodu weszła grupa 
dzieci, pod opieką dorosłych, zapewne 
rodziców. Rozradowani spacerowicze 
ślizgali się i skakali, natomiast w pew-
nym momencie zaczęli sprawdzać wy-
trzymałość lodu uderzając w taflę ka-
mieniami. trudno to nazwać właściwie: 
brak wyobraźni? Nieodpowiedzialność? 
Głupota? Pewnie wszystko to razem. 

Patrol, który przybył na miejsce zda-
rzenia, zakończył tę niebezpieczną za-
bawę i grupa żądnych mocnych wrażeń 
spacerowiczów, szybko opuściła teren 
stawów. 

Ratownicy mawiają – Nie ma bez-
piecznego lodu! Lód ma swoje specy-
ficzne i nieprzewidywalne właściwości. 
Nigdy nie możemy mieć pewności, że 
nawet stosunkowo gruba warstwa lo-
du wytrzyma ciężar człowieka. Nawet 
gruba pokrywa może okazać się war-
stwą lodu słabego, miękkiego, którego 
wytrzymałość jest bardzo niska. taki 
lód tworzy się podczas wahań tempe-
ratury, zwłaszcza na początku zimy, 

przy słonecznej pogodzie. Szczególnie 
niebezpieczna jest jazda na łyżwach 
po zamarzniętych zbiornikach, ciężar 
ciała skupiony jest wówczas na bardzo 
małej powierzchni łyżew, łatwo więc o 
jego załamanie. Warto więc chyba tro-
chę poczekać na otwarcie sztucznego 
lodowiska, na którym wprawdzie rów-
nież możemy sobie zrobić krzywdę, ale 
ryzyko jest tu bez porównania mniejsze.

Cieszmy się zimą, korzystajmy z jej 
uroków, ale pamiętajmy, że trzeba przy 
tym zachować minimum zdrowego roz-
sądku, aby radość zabawy nie zmieniła 
się w rodzinny dramat.

Marek Zdrzyłowski
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Jeden z budynków przy ul. Sułkowskiego

– Procedura związana 
z odbiorem trwa – 

informuje Anna Lorens
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Ta radosna zabawa szybko może stać się tragedią

\\\ BRWINÓW

odśpiewanie tradycyjnego 
„100 lat” podczas urodzin 
pani Weroniki Białej z otrębus 
mogłoby być potraktowane 
jako nietakt. W tym roku pani 
Weronika obchodzi bowiem 
100. rocznicę swoich urodzin.    

P ani Weronika Biała, z domu Mał-
kiewicz, urodziła się 10 grudnia 

1918 roku w guberni warszawskiej, w 
powiecie błońskim, gminie helenów, 
we wsi otrębusy. Całe dzieciństwo oraz 

dorosłe życie pani Weronika spędziła 
w otrębusach. Uczyła się w Liceum 
ogólnokształcące im. tomasza Zana w 
Pruszkowie i tam też uzyskała świade-
ctwo maturalne.

W kwietniu 1945 r. wyszła za mąż 
za tadeusza Białego, przeżyli razem 62 
lata. Małżonek pani Weroniki zmarł w 
maju 2007 r. Z tego związku pani We-
ronika urodziła dwóch synów.

W latach 70-tych pracowała w Spół-
dzielni tworzyw Sztucznych „Piast”, w 
której otrzymała od zarządu dyplom 
za duży wkład pracy i pełną realizację 
zadań społeczno-gospodarczych. Udzie-

lała się również w pracy społecznej. 
Przez wiele lat była członkiem Związku 
Emerytów w Podkowie Leśnej, gdzie 
spotkała wielu oddanych przyjaciół.

– Weronika to mądra i odpowie-
dzialna kobieta. Można było na nią za-
wsze liczyć. to podpora całej rodziny. 
Sumienna i życzliwa wobec bliskich i 
przyjaciół. Zawsze gotowa nieść pomoc 
potrzebującym – podkreśla synowa An-
na Biała.

W tym szczególnym dniu jubilatkę 
odwiedzili przedstawiciele gminy Brwi-
nów z bukietem pięknych kwiatów, dy-
plomem gratulacyjnym od burmistrza 
Arkadiusza Kosińskiego i serdecznymi 
życzeniami. odwiedzanie stulatków 
stało się już tradycją w gminie Brwinów.

Marek Zdrzyłowski

Stulatka z Otrębus

\\\ nOWy WóZ dlA OsP
Ochotnicza straż Pożarna w Grodzisku Mazowieckim otrzymała już swój 
gwiazdkowy prezent – nowej generacji ciężki wóz bojowy scania P410 XT.
to jeden z pierwszych takich pojazdów na Mazowszu. Wóz ma napęd 4x4 i 6-osobo-
wą kabinę, może zmieścić nawet 5000 litrów i 500 litrów piany gaśniczej. Dodatkowo 
został on wyposażony w sprzęt niezbędny do działań ratowniczych. Koszt produkcji 
i wyposażenia nowej dumy oSP Grodzisk Mazowiecki wyniósł ponad milion złotych. 
Zakup został sfinansowany ze środków Gminy Grodzisk Mazowiecki, Marszałka 
Województwa Mazowieckiego, Wojewódzkiego Funduszu ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej oraz Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. Nowy pojazd 
czeka obecnie na wprowadzenie na podział bojowy i już niebawem będzie uczest-
niczył w akcjach ratowniczych prowadzonych przez grodziską oSP.  

\\\ gRODZISK MAZOWIECKI
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Karta Seniora dla mieszkańców

\\\ nADARZyn

W czwartek 13 grudnia,  
w sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy, odbyła się uroczysta 
inauguracja ogólnopolskiej 
Karty Seniora dla mieszkańców, 
którzy ukończyli 60. rok życia.  

O rganizatorem programu „ogól-
nopolska Karta Seniora” jest 

Stowarzyszenie MANKo z Krakowa, 
które od 6 lat zajmuje się działaniami 
na rzecz seniorów. Jego nadrzędnym 
celem jest dotarcie do grupy docelowej, 
którą tworzą osoby po 60. roku życia 
oraz zaoferowanie im różnych możli-
wości rozwoju. Podczas inauguracji w 
Nadarzynie obecny był przedstawiciel 
Stowarzyszenia MANKo – Marek Pilch, 
który przedstawił podstawowe założe-
nia programu.

Podstawowym założeniem progra-
mu ogólnopolska Karta Seniora jest ak-
tywizacja działań w trzech kierunkach 
– wśród seniorów, przedsiębiorców i 
samorządów lokalnych. Karta umożliwi 

zaangażowanie seniorów w życie kul-
turalne i społeczne poprzez łatwiejszy 
dostęp do oferty kulturalnej czy też sze-
rokiej gamy usług. Dla przedsiębiorców 
jest to poszerzenie grupy odbiorców, 
co skutkuje zdynamizowaniem popytu 

na oferowane przez nich usługi, które 
dla seniorów były często niedostępne 
cenowo. Samorządy lokalne ułatwiają 
seniorom załatwienie formalności, two-
rząc zaś lokalną edycję oKS, stymulują 
również przystępowanie do programu 
lokalnych przedsiębiorców.

ogólnopolska Karta Seniora jest 
bezpłatna, bezterminowa i ważna na 
terenie całego kraju. to karta imienna, 

więc nie może być przekazywana ko-
muś innemu. 

Posiadacz karty jest upoważniony 
do otrzymania zniżki w ponad 320 fir-
mach i instytucjach w całym kraju. Dzię-
ki niej można zorganizować sobie tani 
wypoczynek, wyjechać na wycieczkę, 
skorzystać z zabiegów kosmetycznych 
czy restauracji, nauczyć się języka ob-
cego.

Wśród propozycji dla seniorów 
znaleźć można  firmy oferujące takie 
atrakcyjne usługi, jak zajęcia taneczne, 
wycieczki jednodniowe, pobyty stacjo-
narne w sanatoriach, bilety wstępu do 
muzeum, turnusy w ośrodkach reha-
bilitacyjno-wypoczynkowych, zabiegi 
lecznicze w ośrodkach, protetykę i usłu-
gi stomatologiczne, usługi weterynaryj-
ne, usługi wulkanizacyjne i mechanikę 
samochodową, usługi remontowo-
-budowlane, specjalistyczne porady le-
karskie, podróże wykupione w biurze 
podróży Neckerman, a także wizyty w 
salonach fryzjerskich, hotelach, itp.

Podczas inauguracji programu w 
Nadarzynie wójt Dariusz Zwoliński 
wręczył ogólnopolskie Karty Seniora 90 
mieszkańcom, którzy do tej pory złożyli 
już wnioski o wydanie dokumentu. Spo-
śród nadarzyńskich firm do programu 
przystąpiły już trzy – kwiaciarnia Suchy 
Badyl, Studio Figura oraz Agroturysty-
ka-Pokoje Zimna Woda.

Wniosek o wydanie karty seniora 
może złożyć każdy, kto ukończył 60. 
rok życia. Wypełniony kwestionariusz 
należy złożyć w kancelarii Urzędu Gmi-
ny Nadarzyn. Wniosek dostępny jest na 
stronie Urzędu Gminy.

Marek Zdrzyłowski

\\\ BRWINÓW

Rada Miejska uchwaliła „Roczny 
program współpracy gminy 
Brwinów z organizacjami 
pozarządowymi na 2019 rok”. 
Działające na rzecz lokalnej 
społeczności organizacje mogą 
liczyć na wsparcie przez gminę 
ich działalności.  

O rganizacje pozarządowe działa-
jące dla dobra społeczeństwa 

są znakomitym partnerem dla samo-
rządów. Wspólne działanie na zasa-
dzie partnerstwa przynosi wymierne 
korzyści wszystkim, dlatego ta forma 
współpracy cieszy się zainteresowa-
niem zarówno organizacji, jak i władz 
samorządowych. Ramy tego rodzaju 
współpracy określa właśnie roczny pro-
gram współpracy, określany i uchwala-
ny przez radnych każdego roku.

W przyszłym roku na gmina będzie 
udzielała wsparcie w zakresie:

– wspierania i upowszechniania 
kultury fizycznej,

– podtrzymywania i upowszech-
niania tradycji narodowej, pielęgno-
wania polskości oraz rozwoju świado-
mości narodowej, obywatelskiej i kul-
turowej; kultury, sztuki, ochrony dóbr 
kultury dziedzictwa narodowego,

– ochrony i promocji zdrowia,

– przeciwdziałania uzależnieniom 
i patologiom społecznym,

– nauki, oświaty i wychowania,
– działalności na rzecz osób w wie-

ku emerytalnym.
Pierwszy konkurs ofert, związany z 

wspieraniem i upowszechnianiem kul-
tury fizycznej, ogłoszony zostanie jesz-
cze w grudniu, po uchwaleniu budżetu. 
Ze środków przeznaczanych na dzia-
łania w tym zakresie, gmina Brwinów 
przeznacza dotacje na całoroczne zaję-
cia prowadzone m.in. w sekcjach piłki 
nożnej, koszykowej i siatkowej, lekkiej 
atletyki, judo, jujitsu, karate, szermierki, 
kulturystyki.

Ponieważ nie tylko sportem miesz-
kaniec żyje, gmina dotuje również 
wszelkiego rodzaju działania kultural-
ne, związane z profilaktyką uzależnień, 
a także na działalność harcerską oraz 
działania na rzecz emerytów.

Pozyskiwanie dotacji na działalność 
organizacji pozarządowych możliwe 
jest również w ramach tzw. małych 
grantów. Są to dotacje przeznaczone na 
zadania, których czas realizacji zamyka 
się w okresie 90 dni, a kwota dotacji nie 
przekracza jednorazowo 10 tys. zł oraz 
20 tys. dla tej samej organizacji w ciągu 
roku.

oprócz wsparcia finansowego, 
Urząd Gminy Brwinów udziela rów-
nież wsparcia w zakresie wymiany 
informacji, konsultacji, nieodpłatnego 
udostępnienia nieruchomości do celów 
prowadzenia działalności statutowej w 
obiektach będących własnością miasta, 
promowania działań organizacji, usta-
lania wspólnego kalendarza imprez 
oraz patronatu burmistrza nad wyda-
rzeniami.

Wszelkich informacji związanych 
z pozyskaniem dotacji z Urzędu Gminy 
udziela Biuro Promocji.

Marek Zdrzyłowski
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\\\ BRWINÓW

Do końca marca przyjmowane 
będą zgłoszenia chętnych 
do udziału w bezpłatnych 
szkoleniach organizowanych 
przez gminę Brwinów w 
ramach projektu „Podniesienie 
kompetencji cyfrowych 
mieszkańców województwa 
mazowieckiego”.   

W szkoleniach weźmie udział 96 
chętnych, którzy ukończyli 25 

lat. Zgłoszenia przyjmowane będą od 
wszystkich mieszkańców województwa 
mazowieckiego, jednak preferowane 
będą kandydatury mieszkańców gminy 
Brwinów. Szkolenie prowadzone będzie 
w modułach tematycznych, w 12-oso-
bowych grupach. Z uwagi na ograniczo-
ną liczbę miejsc, każdy z uczestników 
może wziąć udział tylko w jednym 
module.

Zajęcia będą prowadzone z uży-
ciem nowoczesnego sprzętu kompute-
rowego. Umożliwi to zapoznanie się z 
dostępnymi obecnie narzędziami i roz-
wiązaniami, oraz możliwościami jakie 
dzięki nim są dostępne, niedługo zaś 
będą po prostu niezbędne. organizato-

rzy zapewniają uczestnikom bezpłat-
ne materiały szkoleniowe. Z uwagi na 
8-godzinne spotkania, uczestnicy mają 
zapewniony również posiłek.

Na zakończenie kursu wszyscy 
uczestnicy otrzymają certyfikaty po-
twierdzające rozwój kompetencji cyfro-
wych w wybranym przez siebie zakresie 
tematycznym.

Każdy z uczestników ma do wybory 
jeden z modułów tematycznych.

\\\   Moduł 1 – „rodzic 
 w internecie” 

ten temat adresowany jest do 
rodziców i opiekunów. Podczas szko-
lenia uczestnicy tego panelu nabędą 
umiejętności pozwalające zapewnić 
ich podopiecznym bezpieczeństwo w 
sieci. Poznają rodzaje zagrożeń, z któ-
rymi mogą zetknąć się korzystające z 
Internetu dzieci. Poznają również legal-
ne i bezpieczne źródła wartościowych 
informacji.

Uczestnicy szkolenia w tym bloku 
tematycznym poznają również niezbęd-
ne informacje umożliwiające korzysta-
nie z podstawowych e-usług adresowa-
nych do rodzin, takich jak np. składanie 
wniosku Rodzina 500+, uzyskanie Kar-
ty Dużej Rodziny, a także korzystania z 
usług zdrowotnych. Nauczą się również, 

jak utworzyć swój profil zaufany oraz 
w jaki sposób należy korzystać z konta 
ePUAP.

\\\   Moduł 2 – „Moje finanse  
i transakcje w sieci”

ten blok tematyczny jest skierowa-
ny do tych, którzy za pośrednictwem In-
ternetu chcą skutecznie i bezproblemo-
wo załatwiać sprawy zarówno prywat-
ne, jak również biznesowe, finansowe, 
a także urzędowe. Zakres tematyczny 
obejmuje zakres wiedzy niezbędny do 
prawidłowego i bezpiecznego zarządza-
nia bankowym kontem internetowym, 
dokonywania płatności w różnych for-
mach, robienia zakupów, regulowania 
zobowiązań podatkowych, a także prak-
tycznych umiejętności w korzystaniu z 
podstawowych usług e-administracji, 
z wykorzystaniem konta ePUAP oraz 
profilu zaufanego.

\\\   Moduł 3 – „działam  
w sieciach 
społecznościowych” 

Jak sama nazwa wskazuje, jest on 
skierowany do wszystkich zaintereso-
wanych skutecznym i bezproblemo-
wym korzystaniem z tak bardzo popu-
larnych dziś portali społecznościowych 
takich jak youtube, Facebook, twitter 

i Instagram. oprócz nabycia ogólnej 
wiedzy na temat portali, uczestnicy 
dowiedzą się również, jak można je 
wykorzystać zarówno w życiu prywat-
nym, jak i w swojej codziennej pracy. 
Duży nacisk położony jest na nabycie 
umiejętności bezpiecznego korzystania 
z portali. Uczestnicy dowiedzą się jak 
nawiązywać i podtrzymywać interneto-
we znajomości, współdziałania w inter-
netowych grupach społecznościowych, 
kształtowania własnego wizerunku  
w sieci. Podczas szkoleń uczestnicy 
dowiedzą się również jak w sposób 
bezpieczny można dzielić się z innymi 
własną twórczością oraz jak, zgodnie z 
prawem, można korzystać z twórczości 
innych.

W programie tego panelu również 
znajduje się nabycie umiejętności ko-
rzystania z konta e-PUAP oraz obsługi 
dostępnych na tym portalu narzędzi, a 
także tworzenia i korzystania z profilu 
zaufanego.

Szkolenia będą odbywały się w so-
boty i niedziele, po 8 godzin każdego 
dnia, w sali konferencyjnej przy ul. tu-
rystycznej 4 w Brwinowie w okresie od 
1 marca 2019 r. do 30 listopada 2019 r. 

Regulamin i materiały rekrutacyj- 
ne zamieszczone zostały na stronie 
internetowej gminy Brwinów: www.
szkolenia.brwinow.pl. Wypełnione  
dokumenty rekrutacyjne należy zło-
żyć osobiście w Urzędzie Gminy Brwi- 
nów w pok. 205, ul. Grodziska 12,  
tel. 22 738 26 23 

Projekt realizowany jest w ramach 
Programu operacyjnego Polska Cyfro-
wa na lata 2014-2020 osi Priorytetowej 
nr III: Cyfrowe Kompetencje społeczeń-
stwa działania 3.1: Działania szkolenio-
we na rzecz rozwoju kompetencji cy-
frowych dotycząca realizacji projektu 
grantowego „Podniesienie kompetencji 
cyfrowych mieszkańców województwa 
mazowieckiego”.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Kuźnia kompetencji cyfrowych 

Karta cieszy się dużą popularnością

Wsparcie 
dla społeczników

Posiadacz karty  
jest upoważniony  

do otrzymania zniżki  
w ponad 320 firmach  

i instytucjach  
w całym kraju
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Równe, gładkie ściany i sufity to prawdziwy must-have wykańczania wnętrz. Szczególnie, jeśli 
myślimy o malowaniu czy tapetowaniu. Docenimy je również planując efektowne naklejki czy grę 
światłem, które jak nic innego potrafią obnażyć wszelkie niedoskonałości podłoża. Kto z nas  
nie chce mieszkać ładnie, zwłaszcza, jeśli rynek oferuje mnóstwo rozwiązań… W takich przypadkach 
za dobrą bazę posłuży nam tynk gipsowy.

P owszechnie wykorzystywane tyn-
ki gipsowe zapewniają możliwość 

tworzenia estetycznych i dekoracyj-
nych form architektonicznych, ocieplają 
wnętrza oraz zabezpieczają elementy 
budowli przed ogniem. Można je sto-
sować we wszystkich pomieszczeniach 
suchych o wilgotności nieprzekraczają-

cej 70%, w tym w domowych kuchniach 
czy łazienkach. Są paroprzepuszczalne, 
a dzięki dobrej izolacyjności termicznej 
mają dodatkowy wpływ na oszczęd-
ność energii cieplnej. tynkarze cenią 
je przede wszystkim za ich łatwe, jed-
nowarstwowe wykonanie. Co więcej, 
tynki gipsowe szybko twardnieją i wy-

sychają. Nie ma potrzeby wykańczania 
ścian gładzią przed ich pomalowaniem, 
ponieważ uzyskana powierzchnia sama  
w sobie jest wystarczająco gładka,  
a przy tym przyjemna w dotyku, nato-
miast otynkowane pomieszczenia są 
ciepłe i przytulne. 

Zanim jednak przystąpimy do 
tynkowania, pamiętajmy by zadbać  

o odpowiednie warunki podłoża, któ- 
re powinno być przede wszystkim  
suche i czyste. Szczeliny pod instala- 
cje elektryczne trzeba wypełnić, a ele-
menty metalowe zabezpieczyć anty- 
korozyjnie. Na ścianach z cegły czy pu-
staków nie zapomnijmy o gruntowaniu 
wyrównującym chłonność podłoża. 
Jeśli chcemy tynkować bezpośrednio na 
betonie, konieczne jest zastosowanie 
podkładu wzmacniającego przyczep-
ność.

Zabierając się za tynkowanie do-
brze jest sięgnąć po wysokiej jakości 
produkty. 

Tynk gipsowy – gładka droga 
do pięknych wnętrz

Wyrównywanie tynku łatą trapezową

Wygładzanie tynku szpachlą metalową

Rozprowadzanie narzuconego tynku łatą tynkarską
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W ielu z nas marzy o swoim domu 
z ogrodem, o ciszy i spokoju, 

jednak niewielu jest gotowych do wy-
prowadzki w odosobnione miejsce bez 
miejskich wygód. Pomysł połączenia 
zalet miasta i wsi nie jest jednak nowy.

W XIX wieku Ebenezer howard, 
brytyjski urbanista, stworzył koncep-
cję miast ogrodów. W swojej idei wy-
korzystał efekt synergii największych 
zalet miasta i wsi. Nie jest przypadkiem, 
że w Polsce najwięcej miast – ogrodów 
powstało w okolicy Warszawy. osiedla 
te miały bowiem na celu, aby ich miesz-
kańcy mieli nieograniczony dostęp do 
rozrywek, pracy, edukacji, ale także do 
świeżego powietrza, zielonych terenów 
oraz tańszej ziemi niż w samym mieście. 
Miasta ogrody planowane były w celu 
poprawy jakości pod kątem ekologicz-
nym i społecznym. 

Podobna idea przyświeca inwe-
storowi osiedla Pruszkowska. Piękne 
domy, blisko największej polskiej me-
tropolii, wśród łąk, zielonych terenów 
i pól, to idealne miejsce dla każdego. 
Równie dobrze będą się tu czuć rodziny 
z dziećmi, młode małżeństwa, ale także 
single, czy osoby poszukujące spokojnej 
przystani na emeryturę.

osiedle Pruszkowska w Raszynie to 
osiedle 99 domów, w zabudowie bliź-
niaczej i wolnostojącej,  o nowoczesnej 
architekturze, budowanych z wykorzy-
staniem materiałów, które zapewniają 
niskie koszty eksploatacyjne. 

Każdy z domów wyposażony jest 
w dwufunkcyjny piec gazowy, przysto-
sowany jest też do montażu kominka. 
Na dachach zostaną zamontowane so-
lary, które będą służyć do podgrzewa-
nia wody. to oznacza, że nasz dom nie 

tylko będzie generował niskie koszty 
eksploatacji, ale także nie będzie szko-
dził środowisku.

W domach zaprojektowano tarasy 
wychodzące na własny ogród. Dzięki 
temu śniadania na tarasie, obiady na 
świeżym powietrzu czy spotkania z 
przyjaciółmi przy grillu staną się co-
dziennością, a  mieszkańcy w swoich 
ogrodach będą mogli się relaksować, 
ale także urządzić mały, prywatny plac 
zabaw dla swoich pociech.

osiedle Pruszkowska to miejsce 
bezpieczne. Dyskretny monitoring, ale 
także ogrodzenie, zapewniające kom-
fort i poczucie bezpieczeństwa, ele-
ganckie i dopasowane do architektury 
osiedla.

Zaraz obok osiedla znajduje się już 
nowoczesne, doskonale funkcjonujące 
Centrum Medyczne Raszyn, gdzie każdy 

znajdzie podstawową opiekę medyczną, 
ale także poradnie specjalistyczne. 

Kilkadziesiąt metrów dzieli osiedle 
od kortów tenisowych.

Lokalizacja osiedla nie została wy-
brana przypadkowo. to miejsce, które 
zapewnia łatwy dostęp do terenów re-
kreacyjnych, czyli Parku Raszyńskiego 
(w odległości 5 minut od domu), Lasów 
Sękocińskich i Lasu Młochowskiego. to 
tylko kilka minut jazdy samochodem 
od Centrum handlowego Janki, gdzie 
każdy znajdzie coś dla siebie. od najlep-
szych sklepów meblowych, butików, po 
kino i restauracje. Ulica Pruszkowska to 
także świetne miejsce pod kątem komu-
nikacyjnym. W kilka minut wjedziemy 
na trasę S8 oraz na autostradę A2, in-
westycja znajduje się też blisko Lotniska 
Chopina i Dworca Warszawa Centralna. 
W pobliżu znajdują się także szkoły, licz-

ne przedszkola i sklepy spożywcze, oraz 
nowoczesne centrum sportu i basen.

Inwestor i wykonawca osiedla to 
Ferryman Development, oddział Grupy 
Budowlanej FERRyMAN, działającej na 
polskim rynku od 1989 roku.

– Ferryman to firma z tradycjami. 
Pracują z nami niezmiennie te same eki-
py. Dzięki temu nasz klient ma pewność, 
że inwestycja nie będzie miała opóźnień 
w realizacji, a co najważniejsze, że nasze 
domy będą wykonane w tak samo wyso-
kim standardzie jak inne inwestycje, któ-
rych byliśmy wykonawcą. A mamy się 
czym pochwalić – mówi nam Dorota 
Gadomska z Ferryman Development.

Biuro sprzedaży 
Osiedla PPRUSZKOWSKA

ul. Pruszkowska 65, 05-090 Raszyn
 tel. 572 637 390

www.ferryman.com.pl

Czy możliwe jest mieszkanie w miejscu, które posiada zalety miasta  oraz wsi, ale eliminuje ich wady? tak. osiedle Pruszkowska  
w Raszynie to domy z ogrodami, blisko lasów, 10,5 km od Pałacu Kultury.

Z dala od miejskiego zgiełku, ale blisko miasta

A r T Y K u Ł s p O N s O r O w A N Y
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M ajątek Petrykozy wraz z urokli-
wym dworkiem wracają około 

1926 r., w atmosferze skandalu, do byłe-
go właściciela hr. Edwarda Broel-Plater. 
transakcja między hr. Broel-Plater a 
Marianem Linde zostaje najwidoczniej 
anulowana. Zanim zostanie wydany 
wyrok w aferze korupcyjnej, związanej 
z PKo (Pocztowa Kasa oszczędności) 
i urzędnikami wysokiego szczebla w 
rządzie Rzeczpospolitej, niespodziewa-
ne zajście nieco zmieni planowany bieg 
wydarzeń. 

\\\   Bracia linde, morderstwo  
i co mają z tym wspólnego 
Petrykozy 

Na kilka dni przed ogłoszenia wyro-
ku sądu karnego, hubert Linde zostaje 
zastrzelony. Aktu samosądu dokonał 
sierżant trzmielowski, częsty uczestnik 
(jako widz) sprawy sądowej. Sierżant 
będzie się uważał za bohatera, tłuma-
cząc, że z obawy, iż hubert Linde do-
stanie zbyt mały wyrok w tej sprawie, 
postanowił osądzić winowajcę sam 

i karę wymierzyć osobiście. osoby 
śledzące proces i zgorszone korupcją 
wśród urzędników państwowych, były 

nawet w stanie poprzeć ten czyn. Byli 
jednak też tacy, którzy podejrzewali, 
iż śmierć huberta Lindego, głównego 
oskarżonego w procesie korupcyjnym, 
to nic innego tylko zbrodnia na zlecenie 

tych, którzy obawiali się zwiększenia 
kręgu podejrzanych w korupcji w PKo.  
Ilustrowany Kuryer Codzienny, w któ-
rym ukazał się na pierwszej stronie bo-
gaty w treść i zdjęcia artykuł o zbrodni, 
napisał: „...zbrodnia pozostaje zbrodnią 

i świadczy o straszliwym zamęcie po-
jęć i o dezorientacji, mającej charakter 
psychozy społecznej”. Dziwne jest to, 

że hubert Linde w chwili śmierci nie 
posiadał żadnego majątku. Śmierć mę-

ża opłakiwała żona Wanda i jego cór-
ki – 25-letnia Zofia i 16-letnia Jadwiga. 
Prasa donosiła, że Linde, aby pokryć 
koszty procesu sądowego, musiał 
sprzedawać własną garderobę, z bra- 
ku pieniędzy zaprzestał kształce- 
nia córki. Rodzina Lindego mieszkała w 
Krakowie przy ul. Kanoniczej, on sam 
mieszkał w Warszawie. Był lokatorem 
odnajmującym dwa pokoje w mieszka-
niu należącym do gen. Chilarskiego przy 
ul. Brzozowej w Warszawie. 

Morderca Lindego, wówczas  
36-letni Wacław trzmielowski sier-
żant zawodowy, pochodził z War-
szawy. W 1915 r. 
wstąpił do armii 
rosyjskiej, w czasie 
przewrotu bolsze-
wickiego przeby- 
wał na terenie Ro-
sji. W 1918 r. prze-
darł się do Kijowa,  

w którym w tym czasie trwała okupacja 
niemiecka. Powrócił do Warszawy i pra-
cował jako stolarz w gmachu Instytutu 
Maryjskiego, remontowanego na siedzi-
bę sejmu. W końcu wstąpił do wojska i 
służył w formacjach sanitarnych w Ma-
łopolsce. W roku dokonania morder-
stwa został przeniesiony do Warszawy i 
jako podoficer otrzymał funkcję w Izbie 
Chorych. Nie wiemy, czy trzmielowski 
lubił przychodzić na sprawy sądowe i 
obserwować ich tok, czy sprawa Lin-
dego zainteresowała go szczególnie? 
Świadkowie, którzy zetknęli się z nim w 
sadzie, twierdzili, że od początku proce-
su mówił, że oskarżeni powinni ponieść 
wysokie kary. 

Wyrok w tej sprawie został wyda-
ny już po śmierci Lindego 21 kwietnia 
1926 r. o godzinie 12.10. Na mocy tego 
wyroku oskarżony Bau skazany został 
na 2 i pół roku więzienia z pozbawie-
niem praw, hryniewicz na 1 rok więzie-
nia. W stosunku do Lindego sąd zatwier-
dził powództwo cywilne w wysokości 
1 400 000 zł., orzekając tym samym o 
winie Lindego. Wniosek o zwolnienie 
Baua z więzienia sąd odrzucił.

„Chwilowy” właściciel Petrykoz, 
Marian Linde, po śmierci brata też sta-
nął przed sądem. Generalny sekretarz 
PKo Lalewicz zeznał, iż gwarancje pie-

niężne potrzebne na uzyskanie pożycz- 
ki na zakup m.in. majątku Petryko- 
zy nie były notowane w księgach  
PKo. Najprawdopodobniej dokumen- 
ty te były fałszowane przez huber- 
ta Linde dla brata Mariana. hrabia  
Broel-Plater, właściciel Petrykoz, też  
zeznawał w tym procesie, ale jak  
twierdzi prasa z tego okresu, nie  
wniósł do sprawy nic nowego. Wice- 
prezes PKo zeznał iż Marian Linde 
nigdy nie brał pożyczek w PKo. Nato-
miast podpisy na dokumentach według 
zeznań świadków nosiły cechy auten-
tycznych. 

tak oto urokliwe Petrykozy został 
wplątane w aferę, jedną z największych 
z okresu międzywojnia, której finałem 
była śmierć człowieka odpowiedzial-
nego za fundusze państwowe. Na ile był 
winny, trudno rozstrzygnąć – nieobecni 
nie mają racji, szczególnie w sądzie. W 

czasie trwania procesu, jeszcze za życia 
huberta Lindego, świadkowie twierdzi-
li, że bracia Marian i hubert byli ze sobą 
skłóceni i nie utrzymywali wzajemnych 
kontaktów. Ilustrowany Kuryer War-
szawski tak pisze o szczeblach kariery 
huberta Linde: „W styczniu 1919 r. po-
wierza mu Paderewski stanowisko mi-
nistra poczt i telegrafów, Linde przystę-
puje do wykonania projektu organizacji 
poczty, opracowanego jeszcze w czasie 
wojny. Z końcem roku 1919 wraca na 
stanowisko prezesa PKo, która pokrywa 
cały kraj filiami. Linde wznosi w ciągu 
kilku lat wspaniały gmach PKo przy ul. 
Jasnej, budowane są domy w Warsza-
wie i Krakowie na potrzeby instytucji. W 
1922 otrzymuje order Polonia Restituta. 
W roku 1923 Linde jest dwa miesiące 
ministrem w rządzie Witosa. Piękna 
kariera i smutny koniec”. 

\\\   dworek po 1945 roku
Po 1945 r. dwór w Petrykozach 

uległ dewastacji. odrestaurowany 
przez aktora Wojciecha Siemiona, stał 
się wraz z okolicą dworu miejscem cie-
kawym. Sam obiekt tak opisują autorzy 
książki „Po pałacach i dworach Mazow-
sza” panowie tadeusz S. Jaroszewski 
i Waldemar Baraniewski: „Murowany 
cegłą. Parterowy, podpiwniczony, z 
mieszkalnym poddaszem. Na planie 
prostokąta siedmioosiowy. od frontu 
i od ogrodu portyki w dwóch kolum-
nach i dwóch półkolistych kolumnach 
toskańskich, zwieńczone trójkątny-
mi drewnianymi szczytami. Układ 
wnętrz dwutaktowy częściowo zmie-
niony. Piwnice wykorzystane na po- 
mieszczenia kolekcji sztuki. Dach na-
czółkowy kryty gontem”. Jak wieść nie- 
sie, gont na dachu układał osobiście Woj- 
ciech Siemion wraz z żoną. Niestety tego 
dachu nie ma, spłonął w czasie pożaru. 
trzeba mieć nadzieję, że zostanie od- 
budowany, czego serdecznie życzę właś-
cicielom i nam wszystkim, którym zale-
ży, aby tak piękne obiekty istniały. 

 Małgorzata szturomska

Dzieje majątku w Petrykozach

Byli tacy, którzy 
podejrzewali, iż śmierć 

huberta Lindego, 
głównego oskarżonego 

w procesie korupcyjnym, 
to nic innego tylko 

zbrodnia na zlecenie

Zwłoki śp. Lindego w kilka minut po zgonie

Morderca Huberta Lindego, sierżant Trzmielewski oraz władze śledcze przed 
domem, w którym mieszkał Hubert Linde

  Pamiętnik Lindego

Dwór w Petrykozach

Sierżant będzie się 
uważał za bohatera, 

tłumacząc, że z obawy, 
iż hubert Linde dostanie 

zbyt mały wyrok w tej 
sprawie, postanowił 
osądzić winowajcę 

sam i karę wymierzyć 
osobiście

cz. 2
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\\\ PRUSZKÓW

Rundę jesienną II ligi Znicz 
Pruszków zakończył na 10. 
miejscu w tabeli. Wiosną  
żółto-czerwoni muszą mieć się 
na baczności, ponieważ rywale 
nie śpią.  

G dyby wszystko ułożyło się tak, jak 
pierwszy mecz sezonu, byłoby jak 

w niebie. Na inaugurację rozgrywek 
2018/2019 Znicz pokonał na wyjeź-
dzie Resovię 3:1. Na kolejny triumf 
pruszkowska ekipa musiała czekać do 
5. kolejki – 3:0 z Pogonią w Siedlcach. Co 
warto podkreślić, żółto-czerwonym nie 
szło na własnym terenie. Pierwsze dwa 
mecze na stadionie przy ul. Bohaterów 
Warszawy Znicz przegrał – 0:2 z Elaną 
toruń oraz 1:2 z Błękitnymi Stargard. 
Potem punkt w starciu z Siarką tarno-
brzeg i w końcu w 8. kolejce pierwsze 
zwycięstwo u siebie – Znicz pokonał 
Skrę Częstochowa 2:1. okazało się, że 
był to początek serii siedmiu kolejnych 
spotkań, w których pruszkowska eki-
pa zdobywała punkty. oprócz Skry, 
Znicz pokonał GKS Bełchatów, Rozwój 
Katowice oraz zremisował z Ruchem 

Chorzów, olimpią Grudziądz, olimpią 
Elbląg oraz Górnikiem łęczna.

Na ostatniej prostej rundy żółto-
-czerwoni prezentowali się przeciętnie. 
Znicz pokonał liderujący wtedy Widzew 
(ma do rozegrania zaległe spotkania i 
do prowadzącego Radomiaka traci dwa 
punkty), ale przegrał wysoko z Elaną 
toruń (1:5) oraz w 21. serii gier z Błękit-
nymi Stargard 2:3, choć po 18 minutach 
prowadził 2:0.

Jesienią pruszkowska drużyna 
zgromadziła 27 punktów. Na ten doro-
bek złożyło się siedem zwycięstw i sześć 
remisów. Znicz przegrał osiem spotkań. 
Drużyna prowadzona przez Andrzeja 
Prawdę plasuje się na 10. pozycji w II 
lidze. – oczywiście 10. miejsce można 
traktować w kategoriach rozczaro-
wania. Przez dłuższy czas byliśmy na 
3-4 punkty do miejsc premiowanych 
awansem i teraz jest w nas wielki nie-
dosyt. Gdybyśmy wygrali w Stargardzie, 
nasza sytuacja w tabeli i w klubie była-
by o wiele przyjemniejsza. Każdy wie, 
jaka była nasza końcówka – mówi Piotr 
Misztal, bramkarz Znicza Pruszków.

Warto odnotować również, że w 
meczach wyjazdowych piłkarze Znicza 
strzelają więcej bramek – 19 przy 11 

w spotkaniach domowych, ale i więcej 
tracą 24 do 13. Więcej punktów żółto-
-czerwoni zgromadzili u siebie – 14, zaś 
na obcym terenie o jeden mniej. 

Znicz wygrywał z mocnymi Wi-
dzewem i Bełchatowem, jednak nie 
wpłynęło to na pozycję w lidze. – W 
meczach z Widzewem, Bełchatowem, 
Grudziądzem i łęczną punktowaliśmy 
i graliśmy dobrze. Czemu właśnie w 
tych? Myślę, że to drużyny grające w 
piłkę, a nie stawiające na przygotowa-
nie fizyczne, twardą grę i proste środki. 
Z takimi drużynami ewidentnie sobie 
nie radziliśmy, a niestety jest ich w lidze 
większość – wyjaśnia Piotr Misztal.

Pruszkowski zespół jesienią zdobył 
30 bramek. W tej materii wyróżniło się 
kilku graczy. Sześć goli na swoim koncie 
zapisał Dariusz Zjawiński, po pięć zdo-
byli Marcin Bochenek, Maciej Machalski 
i Paweł tarnowski. o ile skuteczność 
Znicz ma na przyzwoitym poziomie, 
gorzej z obroną. Żółto-czerwoni stra-
cili najwięcej bramek w lidze – 37. – to 
dla mnie osobista porażka. 13 bramek 
puszczonych w 3 ostatnich wyjazdach 
to kryminał. Co prawda za grę defen-
sywną odpowiada cały zespół, ale niech 
każdy mówi sam za siebie. Jestem bram-
karzem, ten wynik biorę na siebie – pod-
kreśla bramkarz pruszkowskiej ekipy.

Wiosną Znicz musi się mieć na bacz-
ności, ponieważ za plecami panuje ścisk. 
Pruszkowski zespół ma sześć punktów 
przewagi nad strefą spadkową (pięt-
nasta w tabeli Siarka ma do rozegra-
nia zaległy mecz). Z kolei do podium 
żółto-czerwoni tracą dziewięć oczek. 
Położenie Znicza nie jest najgorsze, 
choć od początku rundy zespół musi 
grać równo, aby w końcówce sezonu 
uniknąć niepotrzebnych nerwów. Już 
rozgrywki 2017/2018 dostarczyły 
żółto-czerwonym wielu emocji. Do sa-
mego końca Znicz walczył o II-ligowy 
byt. Poprzedni sezon ekipa z Pruszkowa 
zakończyła na 13. miejscu z dorobkiem 
42 punktów.

Rundę wiosenną Znicz rozpocznie 
spotkaniem u siebie z Pogonią Siedlce. 
Mecz odbędzie się 2 bądź 3 marca.

Artur szpuda

SPORT

\\\ RASZyn

15 grudnia podczas gali Babilon 
MMA 6 w hali Centrum Sportu 
Raszyn, fani mieszanych 
sztuk walk obejrzeli siedem 
pojedynków. Gwiazdą 
wieczoru był Daniel Skibiński, 
który zdobył pas w wadze 
półśredniej. W innych 
pojedynkach nie brakowało 
emocji i efektownych akcji.   

T en wieczór był wyjątkowy zarów-
no dla organizacji Babilon MMA, 

jak i Centrum Sportu Raszyn. Stawką 
walki wieczoru był pierwszy w histo-
rii mistrzowski pas organizacji. Z kolei 
niedawno otwarta raszyńska hala nie 
gościła jeszcze wydarzenia takiego ka-

libru. organizatorzy zapewniali, że bę-
dzie gorąco, dzięki czemu kibice szybko 
zapomną o zimowej aurze. 

W walce wieczoru spotkali się Pa-
weł Pawlak i Daniel Skibiński. Popular-
ny „Plastinho” ma za sobą przygodę w 
amerykańskiej organizacji UFC, dla któ-
rej stoczył trzy pojedynki. Po powrocie 
walczył na galach FEN, a obecnie zwią-
zany jest z Babilon MMA. Dotychczas 
Pawlak wygrał dwie walki i obie przed 
czasem. Z kolei Skibiński stoczył już 
trzy starcia dla Babilon MMA i wszyst-
kie wygrał. takie zestawienie w walce 
wieczoru musiało wiązać się z emocja-
mi. Z rundy na rundę rosła przewaga 
popularnego „Skiby”. Skibiński szukał 
sposobu, aby zakończyć walkę przed 

czasem, jednak Pawlak skutecznie się 
bronił. Dla byłego zawodnika UFC był 
to ogromny wysiłek. Pawlak nie prze-
prowadził akcji, która zagroziłaby Ski-
bińskiemu. „Skiba” wygrał jednogłośną 
decyzją sędziów.

Po czwarte zwycięstwo zmierzał 
Rafał haratyk, a na jego drodze stanął 
mający za sobą występy w ACB Maciej 
Różański. Strażak z Ustronia walczył z 
doskoku i słał kolejne ciosy w stronę 
rywala. Na twarzy Różańskiego pojawi-
ła się krew. haratyk kontrolował prze-
bieg walki i wygrał jednogłośną decyzją 
sędziów.

Michał orkowski i łukasz Brzeski 
przyzwyczaili fanów, że swoje walki 
kończą przed czasem. Nie inaczej było 
tym razem. W drugiej rundzie trium-
fował Brzeski. Efektowne zwycięstwo 
Damiana Zorczykowskiego, dla które-

go był to trzeci triumf w Babilon MMA. 
Zawodnik z łomży wygrał z Adrianem 
Kępą w drugiej rundzie przez duszenie 
zza pleców. 

Na cztery sekundy przed końcem 
walki Piotr Kacprzak poddał Filipa Lam-
parskiego. Ciosami w parterze Jakub 
Niewiadomski rozprawił się z Gabrie-
lem Żmudzinem, zaś Paweł Szumlas po 
upływie trzech rund decyzją sędziów 
okazał się lepszy od tomasza Smyka.

Uroku całemu wydarzeniu dodawa-
ła podświetlona z zewnątrz raszyńska 
hala. obiekt zrobił wrażenie na orga-
nizatorach gal MMA i kibicach. oby w 
Raszynie nie zabrakło podobnych spor-
towych wydarzeń.

Artur szpuda

Wojownicy MMA
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Bohaterowie walki wieczoru w parterze

Daniel Skibiński (w czarnej koszulce) z pasem. W dekoracji brał udział wójt 
Raszyna Andrzej Zaręba

Strzał w dziesiątkę
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Znicz Pruszków – GKS Bełchatów 1:0

\\\ gRODZISK MAZOWIECKI

W ćwierćfinale Ligi Mistrzów 
w tenisie stołowym Bogoria 
Grodzisk Mazowiecki zmierzy 
się z Borussią Dusseldorf. 
Niemiecka drużyna to 
triumfator rozgrywek  
z poprzedniego sezonu.  

B orussia zajęła 1. miejsce w grupie 
A, w sześciu meczach zgromadzi-

ła 11 punktów. Zespół z Dusseldorfu 

wygrał pięć spotkań. Na rozpoczęcie 
rozgrywek Ligi Mistrzów niemiecka 
drużyna pokonała 3:0 Sporting, dwu-

krotnie AS Pontoise Cergy (po 3:1) oraz 
ttC ostrava 2016 (3:0 i 3:2). Ponadto 
zanotowała porażkę w starciu ze Spor-
tingiem – 2:3.

Gwiazdą Borussii jest timo Boll, 
który jesienią sięgnął po mistrzostwo 
Europy. Mocny punkt ćwierćfinałowego 
rywala Bogorii stanowi brązowy meda-
lista czempionatu Starego Kontynentu 
Kristian Karlsson. W składzie Borussii 
znajdują się również Anton Kallberg, 
omar Assar i Sharath Kamal Achanta.

Przed grodziską drużyną niezwy-
kle trudne wyzwanie. W poprzednim 
sezonie Borussia w finale rozgrywek 
pokonała Fakel Gazprom i wygrała Ligę 
Mistrzów. to był czwarty triumf zespo-
łu z Dusseldorfu w historii. Wcześniej 
Borussia wygrywała Ligę Mistrzów w 
latach 2009-2011.

Warto wspomnieć, że swego czasu 
barwy niemieckiego zespołu reprezen-
tował obecny gracz Bogorii – Panagio-
tis Gionis. Grodziski zespół będzie miał 
okazję poprawić niekorzystny bilans 
spotkań z Borussią. Dotychczas Bogoria 
wygrała tylko dwa z dziesięciu spotkań.

Pierwsze spotkanie ćwierćfinało-
we odbędzie się w Grodzisku w dniach 
23-25 stycznia, zaś rewanż w terminie 
6-8 lutego.

Artur szpuda
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Borussia zajęła 1. miejsce 
w grupie A, w której 

zgromadziła 11 punktów
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Po co dusić karpie?

\\\ KRAJ

Kolejne sieci sklepów wycofują 
się ze sprzedaży żywego karpia, 
ale klienci wciąż chcą kupować 
żywe ryby i przenosić je  
w torbach foliowych do swojej 
wanny. Pytanie tylko: po co?  

K arpie ściśnięte w brudnej wodzie, 
karpie w koszykach, szczelnie za-

pakowane w torby foliowe, karpie prze-
noszone na mrozie, w torebkach, bez 
wody, do naszych domów – to standar-
dowy obraz w polskich miastach z oka-
zji Bożego Narodzenia, czyli w okresie, 
który kojarzy się miłosierdziem.  Czemu 
chrześcijańskie miłosierdzie nie doty-
czy ryb?

Sąd Najwyższy w 2016 r. potwier-
dził, że przetrzymywanie ryb bez wody 
jest znęcaniem się nad nimi. Był to efekt 
wieloletniej, trwającej od 1998 roku, 

kampanii społecznej Klubu Gaja „Jesz-
cze Żywy Karp”.

– tradycja zakupu żywego karpia 
wzięła się z niedostatków PRL z lat 50. 
Była to jedyna świeża ryba sprzedawa-
na wprost z aut, dowożona do fabryk, na 
kilkanaście dni przed Wigilią – trafiała 
do wanny, gdyż nie było wtedy lodówek. 
Praktyka ta utrzymuje się nadal. Co roku 
tony karpi są transportowane i sprze-
dawane, często bez wody, w stłoczeniu. 
Ryby pakuje się żywcem do folii, waży 
i okleja ceną, zanim trafią do domów, 
gdzie są nieumiejętnie zabijane – infor-
muje Klub Gaja. 

Nawet kiedy lodówki były już po-
wszechnie używane w polskich do-
mach, o świeże ryby było trudno. Kupie-
nie ryby w sklepie i trzymanie w wannie 
było więc niejako gwarancją świeżości 
takiej ryby. 

Dzisiaj jednak kupowanie żywych 
karpi jest już chyba wyłącznie pokło-
siem tej peerolowskiej „tradycji”. W XXI 
wieku kupimy świeższą rybę w płatach 
lub mrożoną dzień przed Wigilią, w każ-
dym sklepie. Dlaczego świeższą? Żywa 
ryba sprzedawana z wiaderek, dziecię-
cych baseników czy z basenów z mętną 
i zakrwawioną wodą, średnio kojarzy 
się ze świeżością. 

Zarówno 50 lat temu, jak i dzisiaj, 
karpie cierpią. Nawet Sąd Najwyższy 
uznał w 2016 r., że ryby są kręgowcami, 
w związku z czym są zdolne do odczu-
wania cierpienia i podlegają ochronie 
przewidzianej w ustawie o ochronie 
zwierząt na równi z innymi zwierzętami 

kręgowymi oraz wymagają humanitar-
nego traktowania.

hodowlane karpie są w trakcie swo-
jego życia wielokrotnie wyjmowane z 
wody i przerzucane. Jednak te, które 
trafią do klientów żywe, cierpią w nie-
wyobrażalny sposób. Nie dość, że żyją 
ściśnięte w mętnej wodzie w sklepie, 
są podnoszone za wieczka skrzelowe, 
nabierane czerpakami, rzucane na wagę 
i pakowane do plastikowej torby. to że 
odczuwają ból i strach jest dzisiaj tak 
pewne jak to, że my go odczuwamy. 

– Karpie naprawdę można sprzeda-
wać inaczej, musimy tylko o tym głoś-

no mówić. tradycja rodzinnych Świąt 
Bożego Narodzenia podtrzymuje tyle 
ciepłych ludzkich odruchów. W takiej 
sytuacji żal patrzeć na męczarnie sprze-
dawanych żywcem ryb. Nie uczmy tego 
naszych dzieci – mówi aktorka Magda-
lena Różczka, która wsparła kampanię 
Klubu Gaja.

Sklepy na szczęście zaczynają re-
zygnować z tej okrutnej i zupełnie bez-
sensownej formy sprzedaży ryb.

– „Żywcem nas nie weźmiecie” to 
hasło sieci Piotr i Paweł, które ma bez-
pośrednio nawiązywać do kampanii 
„Jeszcze żywy Karp”, prowadzonej przez 
Klub Gaja. Sieć rezygnuje we wszystkich 
własnych sklepach ze sprzedaży żywe-

go karpia. Ponadto chcemy zachęcać 
naszych klientów do wejścia na stronę 
www.jeszczezywykarp.pl  i pogłębie-
nie wiedzy dotyczącej humanitarnego 
traktowania zwierząt. Piotr i Paweł jest 
polską siecią sklepów, tym ważniejsze 
jest dla nas podkreślenie, że spożywa-
nie karpia w okresie świątecznym to 
niezwykle ważna tradycja w większo-
ści polskich domów, co doskonale ro-
zumiemy. Do uśmiercenia karpi można 
jednak podejść w bardziej humanitar-
ny sposób. Dlatego zdecydowaliśmy się 
dołączyć do akcji Klubu Gaja i zakomu-
nikować to naszym klientom – mówi 
Aleksander Rosa, rzecznik prasowy 
sieci Piotr i Paweł.

Klub Gaja informuje także, że żywe-
go karpia nie kupimy w Lidlu i Biedron-
ce (od lat nie prowadzą takiej sprzeda-
ży) oraz w sieci Bi1, która w zeszłym 
roku zrezygnowała z takiej sprzedaży. 
W tym roku podobną decyzję podję-
ły sieci Auchan oraz Selgros Cash and 
Carry, które wycofały sprzedaż żywego 
karpia z części sklepów.

to jednak od nas – klientów – zależy 
los polskiego karpia. Jeżeli nie będziemy 
ich kupować, nikt nie będzie ich sprze-
dawał.

Joanna Grela

Karpie są zdolne  
do odczuwania 

cierpienia i podlegają 
ochronie

Peerelowska tradycja kupowania żywego karpia to w efekcie znęcanie się nad zwierzętami

Pokazy laserowe są  bardzo efektowne

\\\ gRODZISK MAZ., MIlAnÓWEK

Sylwestrowa noc już niedaleko, 
tradycyjnie więc powraca 
temat, jak spędzić tę noc,  
aby godnie przywitać 
nadchodzący Nowy Rok.   

T radycyjnie też miłośnicy zwierząt 
apelują, aby tej nocy nie używać 

ogłuszających petard i fajerwerków. My 
się cieszymy, zwierzęta zaś przeżywają 
ogromny stres, ponieważ nie rozumieją 
tego, co się wokół nich dzieje. Podobnie 
reagują malutkie dzieci.

Coraz powszechniejsze staje się 
witanie Nowego Roku bez efektów pi-
rotechnicznych. Każdego roku kolejne 
miasta organizując plenerowe zabawy 
sylwestrowe dla mieszkańców, rezygnu-
je z pokazów sztucznych ogni oferując w 
zamian ciche, ale niezwykle efektowne 
pokazy laserowe.

taką właśnie atrakcyjną noc sylwe-
strową organizuje burmistrz i rada miej-
ska Grodziska Mazowieckiego, którzy 
zapraszają mieszkańców na wspólne 
powitanie Nowego Roku, które odbę-

dzie się w Parku Skarbków. od godziny 
22.00 będziemy bawili się przy muzy-
ce zespołu B.A.t. o północy powitamy 
Nowy Rok szampanem i widowiskiem 
laserowym.

Do elitarnego klubu miast, które 
Nowy Rok powitają bez fajerwerków, 
dołączył również Milanówek. od lat 
mieszkańcy Milanówka zabiegali o to, 
by witać Nowy Rok bez huku petard, 
sztucznych ogni i rac. Plenerową zaba-
wę sylwestrową mieszkańcy Milanówka 
spędzą na ulicy Warszawskiej. o godzi-
nie 22.30 rozpocznie się zabawa z dj-
-em oraz animacje dla dzieci. o godzinie 
23.00 dj-a zastąpi Ania Krysiak, która 
ze swoim zespołem będzie bawiła nas 
przez 40 minut. Po koncercie odbędzie 
się pokaz tańca ze światłem Lightshow.

Punktualnie o godzinie 0.00 bur-
mistrz Milanówka złoży mieszkańcom 
noworoczne życzenia, po których obej-
rzymy laserowy spektakl przestrzen-
ny. Plenerową zabawę sylwestrową na 
Warszawskiej zakończy zabawa z dj-em 
do godziny 1.00.

Marek Zdrzyłowski

\\\ REgIOn

Już za kilkanaście dni hucznie 
przywitamy Nowy Rok. Wiele 
osób zapewne ma już plany na 
sylwestra, jeśli jednak nie macie 
jeszcze pomysłu, jak spędzić tę 
wyjątkową noc, warto rozważyć 
udział w zabawie miejskiej. 
Gdzie się wybrać?    

P RUSZKÓW – na pl. Jana Pawła II o 
23.00 rozpocznie się koncert ze-

społu tSK. o północy czeka nas pokaz 
fajerwerków, a później na scenę wróci 
tSK, który będzie bawić widownię do 
1.00. Z kolei 1 stycznia warto wybrać się 
do kościoła św. Kazimierza na koncert 
noworoczny „Wieczór z bajki” – orkie-

stra Symfoniczna im. K. Namysłowskie-
go w Zamościu pod batutą tadeusza 
Wicherka wykona największe przeboje 
z filmów Disneya i światowych musicali.

GRoDZISK MAZ. – tu zabawa rozpo-
cznie się o 20.00 w Mediatece. Gwiazdą 
wieczoru będzie zespół Dekret. Na zwo-
lenników zabawy plenerowej od 22.00 
w Parku Skarbków będzie czekał zespół 
B.A.t., który zabierze nas w muzyczną 
podróż od lat 60. do współczesności. 
Grodzisk dołączył w tym roku do miast 
bez fajerwerków, dlatego Nowy Rok 
przywitamy pokazem laserowym. 

MILANÓWEK – mieszkańcy ba-
wić się będą w centrum miasta i na 
ul. Warszawskiej. Impreza rozpocznie 
się o godz. 22.30 zabawą z didżejem i 
animacjami dla dzieci. Później wystąpi 
Ania Krysiak z zespołem. Krótko przed 
północą czeka nas pokaz tańca ze świat-
łem LIGhtShoW. tu również o północy 
fajerwerki zostaną zastąpione laserami. 
Po pokazie laserowym na scenę wróci 
didżej, który będzie bawił publiczność 
do 1.00.

Bez fajerwerków

Gdzie powitać Nowy Rok? 

W sklepach trzyma się karpie w skandalicznych warunkach
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\\\ PODKOWA lEŚnA

Unia Europejska uruchomiła 
program dotacji na budowę 
sieci hot spotów Wi-Fi dla 
gmin nieposiadających do tej 
pory punktów publicznego 
dostępu do Internetu. W gronie 
wybranych do programu 
znalazła się Podkowa Leśna.  

D o programu aplikowało kilka-
dziesiąt tysięcy gmin, wybrano 

2800 z nich. Każda z wybranych gmin 
otrzymuje bon o wartości 15 tys. euro 
z przeznaczeniem na utworzenie sieci 
bezpłatnego, bezprzewodowego dostę-
pu do szybkiego Internetu w miejscach 
publicznych, takich jak parki, place, 
budynki publiczne, biblioteki, ośrodki 
zdrowia i muzea.

Zgodnie z umową, środki z progra-
mu przeznaczone zostaną na zakup 
sprzętu i jego instalację. Gminy będą 
zobowiązane do pokrycia kosztów pod-
łączenia do Internetu oraz utrzymania 

sprzętu w dobrym stanie przez co naj-
mniej 3 lata. Pokryją one również kosz-
ty związane z procedurą przetargową. 
Utworzone w ramach programu sieci 
mają zapewnić użytkownikom połącze-
nia wysokiej jakości, dlatego też gminy 
zobowiązane są do wykupienia abona-
mentu na usługi oferujące najwyższą 
szybkość dostępną na rynku masowym 
w danej miejscowości. Szybkość połą-
czenia nie może być niższa niż 30 Mb/
sek. Prędkość w sieci dosyłowej powin-
na odpowiadać co najmniej prędkości 
połączeń, z których gmina korzysta na 
potrzeby wewnętrzne. Jakość połączeń 
wszystkich hotspotów Wi-Fi będzie 
zdalnie monitorowana przez komisję.

Na zakończenie prac związanych z 
instalacją hotspotu, czyli opracowanie 
szczegółów projektu który zamierzają 
zrealizować oraz wybór firmy realizu-
jącej instalację punktu dostępu Wi-Fi, 
gminy uczestniczące w programie mają 
półtora roku od momentu podpisania 
umowy.

Wprawdzie większość osób ma 
w abonamencie dostęp do Internetu, 
ale wciąż jest grupa oszczędnych użyt-
kowników, którzy chętnie korzystają z 
hotspotów i to do nich głównie adreso-
wana jest oferta bezpłatnych punktów 
Wi-Fi.

Marek Zdrzyłowski

KULTURA/SPOŁECZEńSTWO

\\\ RASZyn

Miłosz w Nadarzynie

Hej kolęda, kolęda...

WiFi4EU 
dla Podkowy

\\\ nADARZyn

Stowarzyszenie K40  
z Komorowa, które jest 
organizatorem cyklicznych 
spotkań literackich, 
kabaretowych i muzycznych, 
jest stałym gościem 
Nadarzyńskiego ośrodka 
Kultury. W niedzielę 16 grudnia, 
K40 zaprosiło na spotkanie  
z poezją Czesława Miłosza.  

P rzedświąteczny okres sprawił, że 
dobór wierszy związany był ze 

świętami Bożego Narodzenia, albo też 
utrzymany był adwentowym nastroju. 
Spotkanie rozpoczął Adam Woronowicz 
wierszem „Wiara”. Kolejne poematy 

czytane były wspólnie przez aktorów 
biorących udział w spotkaniu: Worono-
wicza, Ewę telegę oraz Zofię Domalik, 
która zastąpiła Annę Cieślak wystę-
pującą w tym czasie na scenie teatru 
Polskiego.

„ojciec w bibliotece”, „Słońce”, „W 
mojej ojczyźnie” czy też doskonale wpi-
sujące się w świąteczny klimat wiersze 
„Kolędnicy” i „Modlitwa wigilijna”, a tak-
że wiele innych poematów naszego nob-
listy w znakomitej interpretacji akto-
rów, wypełniło to szczególne spotkanie.

Recytacje poezji Miłosza przepla-
tały występy Czesława Mozila, który w 
2011 r. nagrał płytę „Czesław śpiewa 
Miłosza”. Nikt chyba tak doskonale jak 
on nie czuje klimatu poezji. Większość 
tekstów do utworów z jego repertuaru 
pochodzi spod pióra poetów, zaś ulubio-

nym przez Mozila autorem tekstów jest 
poeta Michał Zabłocki. Podczas występu 
nie mogło więc zabraknąć piosenek z 
tekstami Zabłockiego, takich jak „Z dala 
od Polaków”, „Bałwany” czy też podkre-
ślająca świąteczny nastrój „Pastorałka 
2018”. Czesław Mozil jak zwykle trochę 
bawił, trochę wzruszał, trochę dawał do 
myślenia i jak zwykle zadziwiał.

Spotkanie z dwoma Czesławami by-
ło niezwykłe. Staranny dobór wierszy 
w znakomitej interpretacji, scenografia 
zaaranżowana z choinek, lampionów 

i nieodłącznych poinsecji sprawiły, że 
świąteczną atmosferą wszyscy oddy-
chali bardzo głęboko.

Kolejne spotkania już w nowym 
roku. W styczniu wystąpi Magdalena 
Zawadzka z „Panem tadeuszem”, na-
tomiast w lutym czeka nas spotkanie z 
Wiktorem Zborowskim oraz tekstami 
Wojciecha Młynarskiego. Już dziś bar-
dzo polecamy i zapraszamy!

Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

\\\ BRWINÓW

Uczniowie ogniska Muzycznego 
im. Marii Szymanowskiej 
działającego w ośrodku Kultury 
okej w Brwinowie wystąpili  
z koncertem kolęd  
w Przedszkolu Samorządowym 
w otrębusach.  

P odczas koncertu wystąpili zarów-
no uczniowie gry na instrumen-

tach – pianino, gitara, mandolina, sak-
sofon, instrumenty perkusyjne – jak 
również uczestnicy zajęć wokalnych. 
W ich wykonaniu usłyszeliśmy wiele 
przepięknych tradycyjnych, ale również 
współczesnych kolęd, które coraz śmie-
lej wkradają się do sztywnego, nieco 
skostniałego repertuaru kolęd.

Młodzi muzycy uczą się grać w og-
nisku dopiero od dwóch lat, natomiast 
podczas koncertu pokazali, że potrafią 
już radzić sobie zarówno z instrumen-

tem, jak i z tremą, która jest nieodłącz-
nym towarzyszem artystów, zwłaszcza 
tych młodych.

Kolędy to szczególne pieśni sła-
wiące narodziny Chrystusa. Zwyczaj 
śpiewania kolęd wywodzi się jeszcze 
z czasów starożytnych Rzymian. Samo 
słowo kolęda wywodzi się od  łacińskie-
go „calendae”, którym Rzymianie nazy-
wali początek każdego miesiąca. Kalen-
dom towarzyszyły zabawy, tańce oraz 
śpiewanie. Składano sobie wówczas 
życzenia i obdarowywano prezentami.

to rzymskie świętowanie zostało 
zaadaptowane przez chrześcijan, dla-
tego w okresie Bożego Narodzenia 
śpiewamy kolędy, odwiedzamy rodzinę 
i znajomych, a także sprawiamy sobie 
prezenty.

Kolędowanie to wielopokoleniowa 
tradycja. tworzy silną więź z rodziną, 
poczucie wspólnoty, dostarczają silnych 
wzruszeń. Jest to najmocniej zakorze-
niona świąteczna tradycja. We współ-
czesnych czasach, kiedy nie spotyka się 
już krążących po domach kolędników, 
a szopki zobaczymy już tylko w kościo-
łach, kolęda jest wciąż żywa i powszech-
nie śpiewana.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Wiersze Czesława Miłosza w interpretacji aktorów zyskały nowy blask

Młodzi artyści stworzyli prawdziwie świąteczną atmosferę

Czesław Mozil jak zwykle był  
niezwykły
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DAM PRACĘ 
Zatrudnię pomoc nauczyciela  
do przedszkola  w  Łazach  
koło Magdalenki  506-12-52-82, 
CV przedszkolefantazja@interia.pl
POSZUKUJEMY OSÓB Z ORZECZENIEM  
O NIEpEŁNOsprAwNOŚCI dO prACY 
prZY OCHrONIE mAŁYCH budów w 
prusZKOwIE Lub ŻAbIEj wOLI. NIE 
wYmAgAmY dOŚwIAdCZENIA. dObrE 
WARUNKI PRACY. TEL. 577 303 512  
Znajdź pracę teraz - zacznij po Świętach! 
Zatrudnimy kasjer-bufetową  
ul. Wiertnicza. Pon-pt. godz. 7-15, 
8-16,11:30-19:30. Umowa o pracę,  
bony na święta, multisport, opieka  
medyczna. Tel. 600-988-522

Zatrudnię pomoc kuchni w Natolinie. 
500 229 047 

Catering dietetyczny poszukuje  
pracownika na stanowisko: samodzielny 
kucharz. Praca na cały etat, poniedziałek 
- piątek. Miejsce pracy Piaseczno  
(Zalesie Dolne). tel. 602473433
Osoby do sprzątania na serwis dzienny, 
tel. 502 340 507
Zatrudnię pomoc kuchenną, praca  
pon-pt 5.00 –12.00 bardzo dobre  
warunki pracy. Jaworowa/Raszyn,  
tel. kon. 668 441 724 
Pracownik obsługi klienta na podjeździe 
na Stacji Paliw w Tarczynie 605276594
Spedytor / asystent Spedytora jęz. ang. 
lub niem.  LOGIMAR Piaseczno cv  
na email: office@logimar.pl 
Szukam do pracy tynkarz, gipsiarzy  
oraz malarzy od zaraz. tel. 505856371
Pracownik Obsługi Klienta na Stacji  
Paliw PKN ORLEN w Pęcicach,  
ul. Parkowa 49 tel. 604430350
Pomoc do biura rachunkowego  
ze znajomością języka ukraińskiego 
mojksiegowy@mojksiegowy.eu
Szkoła Azymut w Pruszkowie zatrudni 
nauczyciela języka hiszpańskiego  
tel. 512991038
Elektromontera, pomocnika.  
Tel-601 26 79 41

Zatrudnię Szefa Kuchni do Restauracji 
-Cateringu w Górze Kalwarii.  
Tel. 668441724
Zatrudnię kierowców po Warszawie kat 
C i kierowców C+E po Kraju  
tel. 506000069
Mechanika, Wulkanizatora, Pomocnika 
Wulkanizatora zatrudnię tel. 535459190
Blacharza lakiernika samochodowego 
tel. 501 781 984
Pracownik fizyczny - magazyn rusztowań 
Konstancin Jeziorna tel.502 782 558
Firma Gp -Tech www.gp-tech.pl zatrudni 
montażystę tel. 515 876 318
Pracownik na Stacji Paliw w Tarczynie 
605276594 
pracowników ochrony, Natolin,  
tel. 532 418 279 
Firma Folpol (Baniocha) zatrudni  
magazyniera. Tel-605 832 558
Pilnie zatrudnię Panią do delikatesów  
w Nowej Iwicznej tel. 501 105 411
Specjalista ds. sprzedaży  
- praca@piatnik.pl
Zatrudnię kierowcę kat. C+E  
Tel. 696 488 617
Zatrudnię magazyniera do kompletacji 
zamówień, praca w warunkach chłodni-
czych 5 nocy (20-4) w tygodniu. Piaseczno 
ul. Techniczna 2 hala J. Wynagrodzenie 
3000zł netto kontakt 515-090-488
Zatrudnię magazyniera do przyjęcia to-
waru oraz rozkładaniu go na hali praca  
w warunkach chłodniczych (5-13) 5 dni  
w tygodni plus co druga sobota. Piasecz-
no ul. Techniczna 2 hala J. Wynagrodzenie 
2800 netto kontakt 515-090-488
Poszukujemy pomocy do kuchni  
okazjonalnie na zastępstwa, dorywczo 
do przedszkola w Łazach  
koło Magdalenki. tel.506-12-52-82, 
CV przedszkolefantazja@interia.pl
montażysta do firmy produkcyjnej,  
tel. 22 754 46 70(71) 
Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458
Zatrudnię fryzjerkę lub podnajmę  
stanowisko, tel. 501 143 827

Cukiernika i pomoc, tel. 608 079 659
SZUKAM PRACy 

podnajmę fotel pod manicure,  
pedicure. piaseczno. Tel. 501 603 535 
Ślusarz, spawanie tig. Duże doświadcze-
nie. Tel-510 35 28 16  

USŁUgI 
Ziębik RENOVATION  

Usługi remontowe. Remonty od A do Z 
małe i duże. 609-443-136 

sala weselna biały dworek  
w prażmowie posiada jeszcze wolne 
terminy - rozsądna cena  
tel. 722 202 966 irmina.zs@wp.pl
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480
Remonty wykończenia  
Mieszkania/Domy Tel. 881 534 174
AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
-PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ, 
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

Pracownia Tapicerska tel.502-908-661 
www.tapicer-wolka.pl  

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 
Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV tel. 501 700 315
Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel. 515 144 294
postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223
Pokrycia dachowe Grodzisk i okolice  
Tel. 516 487 675
Rolety rzymskie, plisy, moskitiery,  
tel. 578 008 223
mycie psów pruszków i okolice  
Tel 798 012 309 
MALOWANIE REMONTY, MEBLE  
NA WYMIAR - SOLIDNIE 788-882-780

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26 
Pranie-Czyszczenie dywanów, tapicerki 
meblowej i samochodowej 508 65 20 30
Tynki wewnętrzne tel. 533-125-444
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Studnie tel. 601 231 836
Okna, sprzedaż, montaż  
- ceny producenta. Tel-603 310 223 
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360 
Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 
Naprawa pralek, tel. 602 322 951  

KUPIĘ 
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418

SPRZEDAM 
Ziemię humus odstąpię rejon Nadarzy-
na i okolic, wiadomość pod telefonem: 
722200503 dzwonić wieczorem. 
Miód z własnej pasieki tel. 501 51 66 52
Sosna opałowa, tel. 602 77 03 61 
Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ
ODKUPIMY Twoje auto szybko  
i uczciwie. Tel-513 323 123
skup aut modlińska 285  
- sprzedaj auto i odzyskaj OC! dojazd 
do właściciela! gotówka od ręki!  
571 460 990 | skupautwaw.pl    
Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692
Skup Aut, najlepsze ceny, tel. 503901642
Skup aut 2002-2018r. 505 530 300

nIERUCHOMOŚCI WynAJEM
MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888
Para (300+/os) 1-os (480+)  
577 88 69 88

Magazyny w Antoninowie, ochrona ca-
łodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370
Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61

nIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 
działki, domy - najlepsze oferty;  
www.doradca-nieruchomosci.com.pl 
Działka 6000 m2, 850 zł/m2, Dąbrówka, 
tel. 667 797 094
Nieruchomości powiat piaseczyński 
www.luksus.com.pl 22 7502023

działka budowlana w pruszkowie  
- 585m przy ul. Żbikowskiej/przy  

potoku (180.000,00 zł) o atrakcyjnym 
kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  

i lokalizacji. Cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady A2  
do warszawy. Istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534 
Działki budowlane 800 - 1200 m2  
Prażmów, tel. 602 77 03 61 
Działki rekreacyjno-budowlane leśne 
Prażmów, tel. 602 77 03 61    

NAUKA 
Matematyka tel. 664 438 144
pomoc w przezwyciężaniu trudności  
w uczeniu się (koncentracja uwagi, tech-
niki szkolne, pamięć itp.). pomoc w od-
rabianiu lekcji. dyplomowany terapeuta.  
Z dojazdem do domu państwa dziecka 
- Piaseczno i okolice. Zapraszam do kon-
taktu 509685111

ZDROWIE 
Dom Opieki Piaseczno, tel. 601 870 594, 
781 287 396

FInAnSE 
Szybka pożyczka bez BIK i zbędnych  
formalności. Dzwoń 690-016-555
Szybka pożyczka na święta  
z możliwością dojazdu 799130892
Kredyty bankowe www.procesuj.pl  
887 887 559
Antykomornik.690-016-555  

\\\  OgŁOSZEnIA DROBnE

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066
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